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Bartłomiej Longo (1841-1926) – święty społecznik 
(aspekt kanoniczno – socjologiczny) 

Streszczenie 

Świeccy katolicy, jak zmarły prof. Wiesław Chrzanowski zadziwiają nas swoją aktywnością 
społeczną i polityczną, ale uprawianą w duchu Ewangelii i nauczania Kościoła katolickiego. 
W swej działalności przeżywają często wiele trudności a nawet prześladowań. Są jednak 
mocni w swych zasadach opartych na systemie wartości płynącym z nauki społecznej 
Kościoła. Dlatego w niniejszym artykule została ukazana postać świeckiego świętego 
społecznika Bartłomieja Longo, żyjącego zasadami Ewangelii na przełomie XIV i XX w., 
który poprzez stosowanie zasad ewangelicznych i z pobudek nadprzyrodzonych, w sposób 
przerastający zwykłe działania w swym życiu świeckim osiągnęli świętość oraz zostali 
wyniesieni do chwały błogosławionych Kocioła katolickiego. 
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Bartolo Longo (1841-1926) – a Saint and a Social Worker 

(Canonical and Sociological Aspects) 

Summary 

Catholic saints, as late Professor Wiesław Chrzanowski, astonish us with their social and 
political activity but empowered with the spirit of Gospel and the teachings of Catholic 
Church. In their actions very often they have to face different troubles or even persecution. 
However they stand strong in their principles based on the system of values derived from the 
social teachings of the Church. That is the reason that this article presents the life and work of 
a saint and a person deeply concerned with social matters: Bartolo Longo, that has lived by 
the principles of Gospel in 19th and 20th century. Bartolo Longo through the Gospel 
principles and due to miraculous motives reached the results that exceed the usual actions is 
his worldly life and was recognized as blessed by the Catholic Church. 

Key words: Bartolo Longo, saint, blessed, social worker, social matters, beatification 
process, “man of faith” 

 
Бартломей Лонго (1841-1926) – святой общественный деятель 

(аспект каноническo- социологический) 
 

Pезюме 

Светские католики, как покойный проф. Веслав Хжановски, удивляют нас своей 
общественной и политической деятельностью, но выполняемой в духе Евангелия и 
учения католического костела. При этом часто испытывают много трудностей и даже 
преследований. Тем не менее, oни являются сильными в своих принципах, основанных 
на системе ценностей общественной духовной науки костела. Поэтому, в данной статье 



показано образ светского святого общественника Бартломея Лонго, жившeго 
принципами Евангелия на переломе XIХ-XX века, который путем применения 
принципов Евангелия и сверхъестественных мотивов, способом, который превышаeт 
обычные действия, в своей светской жизни достиг святости и был поднят в пресвятyю 
славу католическoго костела. 
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